
GroenLinks is blij met de voorjaarsnota. Wij krijgen het beeld dat er een flinke inhaalslag is gemaakt 
in al het werk dat er ligt. Veel ambities beginnen vorm te krijgen en naar ons idee beginnen mensen 
hier ook echt iets van te merken. Zo zagen we dat er maar liefst 350 bomen zijn bijgekomen het 
afgelopen jaar en zien we van onderop samenwerking op gang komen als het gaat om duurzaamheid. 
We hebben als raad dichtbij de inwoners gestaan toen het ging over de sociale veiligheid rond het 
Eiland Plein en er wordt goed gecommuniceerd over het gemeentelijk beleid. 

Wat nodig is, gebeurd. Als het gaat over woningbouw, het sociaal domein, klimaat en duurzaamheid 
en ook een slag in biodiversiteitsversterking is aangekondigd. Als wij dan naar de voorjaarsnota 
kijken, merken we wel op dat het financieel nog even spannend is. Goed doordachte ideeën die 
duidelijk meerwaarde bieden worden nu tijdelijk ingezet. GroenLinks is van mening dat goed beleid 
structureel nodig is. Doen we dat niet, lopen we over enkele jaren tegen een nog hogere druk op de 
begroting aan. Dan heb ik het bijvoorbeeld over het fietsplan van stichting leergeld, waar mensen 
met een laag inkomen een fiets kunnen krijgen. Of de beschutte huiskamer waarmee ontmoeting 
tussen oudere mensen gestimuleerd wordt. Als er structureel geld ontbreekt om dit goed uit te 
blijven voeren, kan er wat GroenLinks betreft gekeken worden naar andere middelen om die kosten 
te dekken. Wij steunen daarom de motie om de stofkam-methode toe te passen, maar vragen ons af 
of dat voldoende gaat zijn. Vorig jaar vonden wij het dan ook een onverstandig besluit om de OZB ad-
hoc te verlagen. Zo zijn we als raad aan het jojo’en, want dit jaar moet hij waarschijnlijk weer 
omhoog.  

Wat ons opvalt is dat er nu op energiekosten van gemeentelijke gebouwen geld bijgelegd moet 
worden. Wij snappen niet hoe dit kan. Tuurlijk stijgen de energiekosten, maar wij hadden verwacht 
dat ons eigen vastgoed toch nu wel maximaal verduurzaamd en geïsoleerd zou zijn. Het geld dat wij 
nu extra bij moeten leggen om de kolencentrales in Duitsland draaiende te houden, had enkele jaren 
geleden geïnvesteerd kunnen zijn in isolatie. Een gemiste kans, wat GroenLinks betreft en wij hopen 
dat er een duidelijk actieplan komt om een extra tandje bij te zetten. Ook op die manier kunnen 
eenmalige investeringen de structurele kosten drukken. 

Nu zaken die nodig zijn goed opgepakt worden en de basis op orde is, denken wij dat dit ruimte biedt 
om verder vooruit te kijken. We hebben ons gecommitteerd aan onze omgevingsvisie en de ambities 
uit de groene metropoolregio. Daarin wordt duidelijk gesproken over natuurontwikkeling, een 
bredere kijk op mobiliteit en brede welvaart. Wat ons betreft kan daarin versneld worden. Zo zouden 
wij graag zien dat het voorbeeld van Arnhem wordt gevolgd en mensen met een laag inkomen bijna 
gratis van het busvervoer gebruik kunnen maken. Wij dienen een amendement in om dit mogelijk te 
maken.

Door in de mobiliteit breed in te zetten denken wij dat we met onze parkeernorm omlaag kunnen. 
Wij zouden ons willen richten op de toegankelijkheid van openbaar vervoer, deelvervoer, goede 
fietsvoorzieningen en fietsverbindingen. Om de ambitie hoog te houden en wat sturing mee te 
geven, dienen wij een motie in om per jaar 0,1% van de parkeerplaatsen te schrappen. Actueel is nu 
het fietsparkeerprobleem in ons centrum. Ook zijn er verbindingsroutes die niet voldoen aan wat je 
zou willen vanuit inclusie. Neem het tunneltje onder het spoor door naast het Horsterpark. Neem dat 
soort zaken ook vooral mee naar de Groene Metropool, zodat wij zichtbaar de vruchten plukken van 
dit samenwerkingsverband. 

Wat GroenLinks betreft mag er ook een duidelijkere vertaalslag gemaakt worden van wat brede 
welvaart concreet betekent op lokaal niveau. Zo heeft de raad true pricing unaniem omarmd, maar 
vernamen wij bij de laatste raadsvergadering dat het college liever landelijke ontwikkelingen 
afwacht. Als je iets lokaal wil, ga daar dan voor. Regel het lokaal en laat je niet leiden door wat er 
landelijk allemaal besloten wordt. Zeker nu er landelijk weer stilstand is.



Wij zien de komende jaren graag een duidelijke tijdslijn van wat brede welvaart concreet gaat 
betekenen, voor de keuzes die hier worden gemaakt. GroenLinks staat daarin voor kwalitatieve groei 
boven kwantitatieve groei. Groei in termen van welzijn, geluk, creativiteit en burgerparticipatie. Wij 
zouden bijvoorbeeld graag zien dat de criteria voor de vestiging van bedrijven aangescherpt worden. 
Zodat we geen risico hebben op de vestiging van een Alibaba pand met een circulair tintje, maar dat 
we markt bieden aan bedrijven die in de kern maatschappelijke impact maken. Wij vragen het 
college hier nog eens kritisch naar te kijken. De twee moties van Lokaal Alternatief en Pro Duiven 
vinden wij een mooi begin, om kritisch te kijken naar wat wij willen toestaan in onze ruimte. 

Ook kleine dingen kunnen waardevol zijn in onze ruimte. Toegang tot fris drinkwater bijvoorbeeld. 
Via een amendement vragen wij om meer watertappunten in onze gemeente. Zo is het op hete 
dagen goed vertoeven in de buitenruimte en dragen we bij aan de gezondheid van mensen. 
Bijkomend voordeel is dat je zo als overheid een klein beetje kunt opboxen tegen de marketing 
budgetten van Red Bull of Coca Cola. In plaats van psychologische trucjes om mensen te verleiden 
frisdrank te kopen, gratis tapwater op een prominente plek. 

Als laatste zouden we meer inzet willen zien op natuurontwikkeling. Wij willen het college vragen de 
natuurlijke structuren duidelijk in beeld te brengen. Zodat we weten wat er aan natuur aanwezig is in 
onze gemeente. En wat echt van toevoeging kan zijn om die structuur te verbeteren. Wanneer komt 
er bijvoorbeeld zicht op de locaties van onze koelteroutes? En welke stappen is het college bereid te 
zetten om Looveld een impuls te geven? Of ’t Broek landschappelijk te dooraderen? Wat GroenLinks 
betreft komen daar stevige gebiedsprocessen op gang. Met alle nieuwe woningen die er bij komen in 
onze gemeente, hebben onze inwoners ook recht op hoogwaardige natuur en groene 
uitloopgebieden. Zo houden we onze dorpen leefbaar. GroenLinks wil weten wat we hier de 
komende tien jaar in kunnen verwachten. 

Actueel is nu de vraag vanuit het Horsterpark om met een eeuwvisie aan de slag te gaan. Die visie is 
enkele maanden geleden in de OGtent aan onze inwoners gepresenteerd, waar wij ook als raad bij 
waren uitgenodigd. Tijdens die avond bleek dat we hier een visie hebben liggen, die gelijkwaardig is 
aan dat van het Rijksmonument Sonsbeek Park. Wij zouden graag zien dat zoveel mogelijk van het 
werk waar de stichting mee bezig is, wordt uitgevoerd. Er liggen fantastische plannen klaar om de 
parkstructuur te verbeteren. Om meer structuur en soortenvariatie aan te brengen in de bossen 
dienen wij daarom een amendement in om die plannen uit te kunnen voeren. 

Al met al is GroenLinks tevreden met de dingen die gebeuren en vragen wij nu door te pakken op 
onderwerpen die er toe doen. Volgens mij zijn er genoeg goede ideeën in deze raad en kunnen we 
elkaar daarin verrijken. Laten we daarom vooral de samenwerking blijven zoeken. Dan laten we voor 
de toekomst drie fantastisch mooie dorpen achter, waar iedereen erbij hoort en iedereen kan 
meedoen.    


